### السيرة الذاتية

## اسم الشخص الكامل: -حليم اسماعيل شنته

# الجامعة المستنصرية \_ كلية الادارة والاقتصاد/ قسم المحاسبة Mobile: +9647901412182

Email: haleem i sh2008@uomustansiriyah.edu.iq

### ملخص تعريفي:

- حليم اسماعيل شنته
- تولد/بغداد ۱۹۷۹
  - متزوج

## الشهادات الدراسية:

- Ph.D. #1: حاصل على شهادة الدكتوراه من كلية الإدارة والاقتصاد/ جامعة المستنصرية ٢٠٢١ وبتقدير (جيد جداً عالى)
  - M.Sc. #2: حاصل على شهادة الماجستير من كلية الادارة والاقتصاد/ جامعة بغداد عام ٢٠١٠ بتقدير (جيد عالى)
- B.Sc. #3: حاصل على شهادة البكالوريوس من كلية بغداد للعلوم الاقتصادية الجامعة للعام الدراسي ٢٠٠٥/٢٠٠٤ بتقدير (جيد جداً) بترتيب (الأول) على قسم المحاسبة ولمدة أربع سنوات وبترتيب (الثالث) على الكلية.

## الجوائز والتكريم الأكاديمي

- 1: حاصل على كتب شكر وتقدير وشهادات تقديرية ودرع الكلية من داخل الجامعة المستنصرية تزيد عن (٢٥) كتاب شكر وتقدير.
  - = 2: حاصل على كتب شكر وتقدير وشهادات تقديرية من خارج الجامعة المستنصرية تزيد عن (٩) كتاب شكر وتقدير.

## الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- 1# خبرة تزيد عن (٢٤) سنوات في المجال المهني كمحاسب ومدير حسابات ومدقق حسابات
  - 2# خبرة تزيد عن (١٥) سنوات في المجال الأكاديمي (تدريس في الاختصاص)

## المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

| الدراسات الأولية  | الدراسات العليا |
|---|-----------------|
| <ol> <li>مبادئ المحاسبة للمرحلة الاولى.</li> </ol>            |                 |
| ٢. محاسبة المتوسطة للمرحلة الثانية.                           |                 |
| ٣. محاسبة التكاليف للمرحلة الثاثلة.                           |                 |
| ٤. محاسبة الشركات للمرحلة الثالثة                             |                 |
| <ul> <li>محاسبة مالية متقدمة للمرحلة الثالثة</li> </ul>       |                 |
| <ol> <li>محاسبة التكاليف المتقدمة للمرحلة الرابعة.</li> </ol> |                 |
| ٧. محاسبة الادارية للمرحلة الرابعة.                           |                 |
| <ul> <li>٨ نظرية محاسبية للمرحلة الرابعة</li> </ul>           |                 |

## الأنتساب المهني او الجمعيات:

- 1. عضو في نقابة المحاسبين والمدققين العراقبين منذ عام ٢٠٠٥.
  - ٢. عضو نقابة المعلمين منذ عام ٢٠١٤.
- عضو سابق بمجلة (أفاق محاسبية) الخاصة بكلية بغداد للعلوم الاقتصادية الجامعة.

- ٤. عضو في عدة لجان مؤقتة ودائمية في كلية الادارة والاقتصاد والجامعة المستنصرية.
  - مقرر الدر اسات الأولية لسنتين.
    - ٦. مقرر اللجنة العلمية لسنتين.

## المنشورات العلمية

- 1.. تم نشر عدد من البحوث اثناء فترة دراسة البكالوريوس اهمها بحث بعنوان (نظرة على التطور التأريخي لعلم المحاسبة)
  - 2. البحوث المنشورة اثناء الفترة الاكاديمية: -
  - أ. جودة التعليم ضمان لتحقيق الميزة التنافسية المستدامة.
  - ب. التخطيط الاستراتيجي اساس في تحقيق جودة التعليم العالى.
  - ب- اسهام ابداع الجامعات العراقية وقطعات الاعمال في انشاء حاضنات الاعمال.
  - ت- تأثير الذكاء العاطفي على الإفصاح المحاسبي ودوره في تحسين الصورة الذهنية للمستثمرين.
  - العلاقة المتبادلة بين المحاسبة الأخلاقية والتمويل السلوكي: التحديات التي تواجه المدققين.
    - انعكاس البناء المعرفي على تنمية مواهب العاملين لاستدامة أداء الوحدات الاقتصادية.
      - ح- تكامل الاستدامة في التخطيط الاستراتيجي لتحسين جودة المعلومات المحاسبية.
        - خ- تأثير تقنيات المعلومات الذكية على تحسين جودة وموثوقية تقارير الاستدامة.
      - .- توافر مقومات الندقيق الداخلي وتأثيرها بإضافة القيمة للوحدات الحكومية في العراق.
  - ذ- اعتماد المدقق الخارجي ثنائية الأهمية النسبية لتعزيز متطلبات الاستدامة/ دراسة استطلاعية
- ر الرؤية المستقبلية للإفصاح المحاسبي وفق التفكير الاستراتيجي وانعكاسه على قرارات الاستثمار "(دراسة استطلاعية في سوق العراق للأوراق المالية)
  - ز الإفصاح عن المعلومات التفاؤلية المستقبلية ودوره في تحسين سمعة الشركة وانعكاسه على قرارات المستثمرين.
  - س- دور تقييم الأداء والمقدرات الإبداعية في بناء مؤسسات التعليم العالى دراسة تحليلية في كلية الإدارة والاقتصاد -الجامعة المستنصرية

ش. The reflection of international accounting education standards on accounting education and their impact on achieving sustainable development.

ورقة عمل بعنوان (التميز في الاداء في ضوء معايير الجودة).

## تطوير المهارات:

- ١. تم المشاركة في بعدد من الندوات وورش عمل ومؤتمرات بصف باحث او مشارك داخل كلية الادارة والاقتصاد/ الجامعة المستنصرية.
  - ٢. تم المشاركة بعدد من الندوات وورش عمل ومؤتمرات بصف باحث او مشارك خارج الكلية اهمها: -
  - أ- المشاركة في المؤتمر العلمي لجامعة الكوفة الرابع لعام ٢٠١٤/٢٠١٣ والخامس لعام ٢٠١٤/ ٢٠١٥.
    - ب- المشاركة في المؤتمر الدولي التاسع لجامعة كربلاء لعام ٢٠١٧/٢٠١٦.
    - □ المشاركة في ندوة علمية لمكافحة المخدرات في مركز كربلاء للدراسات والبحوث.
      - المشاركة في الندوة العلمية في الكلية التقنية.
      - ج- تم المشاركة في مؤتمر كلية الإدارة والاقتصاد / جامعة المستنصرية.
        - تم المشاركة في مؤتمر جامعة جيهان / أربيل.
          - خ- تم المشاركة بعدة مؤتمرات داخل العراق.

#### Curriculum Vitae

## Name Of. Person: HALEEM I. SHANTA

Mustansiriyah University – College of Administration and Economy/ Accounting Department

Mobile: +9647901412182

Email: haleem\_i\_sh2008@uomustansiriyah.edu.iq

#### **PERSONAL SUMMARY:**

HALEEM ISMAEL SHANTA

Baghdad 1979

Married

#### **EDUCATION:**

- Ph.D. #1: PhD from the College of Administration and Economics / Al-Mustansiriya University 2021 with a grade of (very good high)
- M.Sc. #2: Master's degree from the Faculty of Administration and Economics / University of Baghdad in 2010 estimate (high is good)
- B.Sc. #3: Bachelor's degree from Baghdad College of Economic Sciences University for the academic year 2004/2005 estimate (very good), the order of (I) the accounting department for a period of four years and the order of (III) to college.

### **ACADEMIC HONORS AND AWARDS:**

- #1: Holds a written acknowledgments and certificates of appreciation and shield college within the University of Mustansiriya more than (25) a letter of appreciation.
- #2: Holds a written acknowledgment of appreciation and certificates from outside the Mustansiriya University in excess of (9) a letter of appreciation.

#### ACADEMIC / TEACHING EXPERIENCE:

- #1: Experience of more than 24 years in the professional field as an accountant, account manager and auditor.
- #2: Experience of more than 15 years in the academic field.

#### **COURSES TAUGHT:**

| Undergraduate                    | Graduate |
|----------------------------------|----------|
| 1. Principles of Accounting      |          |
| 2. Intermediate Accounting       |          |
| 3. Cost Accounting               |          |
| 4. Corporate Accounting          |          |
| 5. Advanced Financial Accounting |          |
| 6. Advanced Cost Accounting      |          |
| 7. Managerial Accounting         |          |
| 8. Accounting Theory             |          |

#### PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

- 1. In the Association of Accountants and Auditors Iraqis member since 2005.
- 2. Member of the teachers union since 2014.
- 3. Former member of the magazine (woke accounting) of the Faculty of Economic Sciences of Baghdad University.
- 4. Member of several temporary and permanent committees in the College of Business and Economics and the University of Mustansiriya.
- 5. Preliminary studies curriculum for two years.
- 6. Scientific committee curriculum for two years.

#### **PUPLICATIONS:**

- 1. Has been published a number of research during the period of undergraduate study of the most important research Titled (a look at the historical development of science Accounting)
- 2. Research published during the academic period:
  - a. Quality education is a guarantee for achieving sustainable competitive advantage.
  - b. Strategic planning is the basis for achieving quality higher education.
  - c. Contribution of creativity of Iraqi universities and business sectors in establishing business incubators.
  - d. The impact of emotional intelligence on accounting disclosure and its role in improving the mental image of investors.
  - e. The interrelationship between ethical accounting and behavioral finance: challenges facing auditors.
  - f. Reflection of cognitive construction on developing employees' talents to sustain the performance of economic units.
  - g. J. Integration of sustainability in strategic planning to improve the quality of accounting information.
  - h. R. The impact of smart information technologies on improving the quality and reliability of sustainability reports.
  - i. Availability of internal audit components and their impact on adding value to government units in Iraq.
  - j. The external auditor's adoption of the duality of relative importance to enhance sustainability requirements / a survey study
  - k. The reflection of international accounting education standards on accounting education and their impact on achieving sustainable development.
  - 1. The future vision of accounting disclosure according to strategic thinking and its reflection on investment decisions (A survey study in the Iraqi Stock Exchange)
  - m. Disclosure of optimistic future information and its role in improving the company's reputation and its reflection on investors' decisions.
- 3. A working paper entitled (Excellence in performance in light of quality standards).

#### PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

- 1. Been involved in a number of seminars, workshops and conferences row researcher or participant within the Faculty of Administration and Economics / University of Mustansiriya.
- 2. Post a number of seminars, workshops and conferences row researcher or participant outside the college including -
  - A. Participation in Scientific Conference of the University of Kufa, fourth and fifth year 2013/2014 for the year 2014/2015.
  - B. Participation in the anti-drug scientific symposium in Karbala Center for Studies and Research.
  - 3. To participate in the scientific symposium at the technical college.
  - 5. Participated in the College of Administration and Economics Conference / Al-Mustansiriya University
  - 6. Participated in the Cihan University Conference / Erbil
  - 7. Participated in several conferences inside Iraq.